



Energetic confrontations at Sarno

24.04.2017



A fiercely contested Competition launched the CIK-FIA 2017 European Championships on the Circuito Internazionale Napoli of Sarno. Two young talents proved themselves against numerous and tight opposition, Jonny Edgar in OK-Junior and Theo Pourchaire in OK, while Paolo De Conto finally won in KZ.

"I am very happy with the first European Competition of the year", said Kees Van De Grint, Vice President of the CIK-FIA. "Everything went well on the new track at Sarno and the young drivers showed excellent abilities against their elders. I especially congratulate the winners of the OK and OK-Junior categories for their brilliance. However, my heart remains heavy because of the accident that cost the life of Gonzalo Basurto Movila, an 11-year-old Spaniard, on the Fernando Alonso circuit in Oviedo. All my thoughts are with his family in these difficult times. The CIK-FIA has initiated investigations to find out the reasons for the tragedy which occurred on a homologated circuit."

To return to Italy, there was battle at levels from the Qualifying Heats onwards, whose importance was reinforced by the removal of the Prefinals. This measure, designed to prevent well-placed Drivers from being deprived of the Final at the last moment, increased the overall fairness of the Competition.

In OK-Junior, two newcomers in the category disputed the final victory after dominating the start of the Competition. Team Forza Racing's Jonny Edgar (Exprit / TM Racing / Vega) remained ahead of the Brazilian Gabriel Bortoleto (CRG / Parilla / Vega) from the factory CRG team, both of whom achieved exceptional performances for their first participation in the CIK-FIA Junior European Championship. O'Neill Muth (Zanardi / Parilla / Vega) of the Chiesa Corse team climbed up to the 3rd step of the podium. The top five was completed by two Britons from the Ricky Flynn Motorsport team, also new to Junior, Harry Thompson (FA Kart / Vortex / Vega) and Zak O'Sullivan (FA Kart / Vortex / Vega).

It was a Rookie, the Frenchman Theo Pourchaire (Kosmic / Vortex / LeCont) of the Kosmic Racing Department, who dominated the OK category from the Qualifying Heats until the Final with amazing spirit for his young age. In particular, he resisted the constant pressure from Britain's Clement Novalak (Tony Kart / Vortex / LeCont) to win by less than three tenths. The Spanish Rookie David Vidales Ajenjo (Tony Kart / Vortex / LeCont), a member of the Tony Kart Racing Team as well as Novalak, had a great race to reach the podium in front of the highly experienced Pole Karol Basz (Kosmic / Vortex / LeCont) and the young Moroccan from the RFM team Sami Taoufik (FA Kart / Vortex / LeCont).

The professionals of the KZ category went on epic battles where the competitiveness of the

equipment matched the mastery of the most experienced Drivers of the moment. Anthony Abbasse (Sodi / TM / Bridgestone) and Simo Puhakka (Kosmic / Vortex / Bridgestone) seemed to be in contention for 1st place, but a crash at the front of the battle eliminated them. Paolo De Conto (CRG / TM / Bridgestone) immediately regained control of the Race to fly to almost 2.5" ahead of Patrik Hajek (Kosmic / Vortex / Bridgestone). Bas Lammers (Sodi / TM / Bridgestone) finished 3rd in front of Stan Pex (CRG / TM / Bridgestone) and Jérémy Iglesias (Formula K / TM / Bridgestone) who set the fastest lap.

The next competition will take place on 13th and 14th May 2017 at Genk (BEL) for the continuation of the CIK-FIA European Championship in KZ, but also for the simultaneous start of the CIK-FIA European Championship in KZ2 and the CIK-FIA Karting Academy Trophy.

Confrontations énergiques à Sarno

C'est une Compétition âprement disputée qui a lancé les Championnats d'Europe CIK-FIA 2017 sur le Circuito Internazionale Napoli de Sarno. Deux jeunes talents se sont révélés face à une concurrence aussi nombreuse qu'affûtée, Jonny Edgar en OK-Junior et Théo Pourchaire en OK, tandis que Paolo De Conto s'imposait finalement en KZ.

« Je suis très satisfait du déroulement de la première Compétition européenne de l'année. » a déclaré Kees Van De Grint, le Vice-Président de la CIK-FIA. « Tout s'est bien passé sur le nouveau tracé de Sarno et les jeunes Pilotes ont montré d'excellentes capacités face à leurs aînés. Je félicite en particulier les vainqueurs des catégories OK et OK-Junior pour leur brio. Cependant, mon coeur est resté lourd à cause de l'accident qui a coûté la vie à Gonzalo Basurto Movila, un jeune espagnol de 11 ans, sur le circuit de Fernando Alonso à Oviedo. Toutes mes pensées accompagnent sa famille dans ces moments difficiles. La CIK-FIA a lancé des investigations pour connaître les raisons du drame qui a eu lieu sur une piste homologuée. »

Pour revenir à l'Italie, les batailles n'ont pas manqué à tous les niveaux dès les Manches Qualificatives dont l'importance a été renforcée par la suppression des Préfinales. Cette mesure, destinée à éviter que des Pilotes bien placés jusque-là ne soient privés au dernier moment de Finale, augmente l'équité globale de la Compétition.

En OK-Junior, deux nouveaux venus dans la catégorie se sont disputé la victoire finale après avoir dominé le début de la Compétition. Le Britannique Jonny Edgar (Exprit/TM Racing/Vega) du Team Forza Racing est resté en tête tout au long de la Finale pour s'imposer près d'une seconde devant le Brésilien Gabriel Bortoleto (CRG/Parilla/Vega) du team officiel CRG, signant tous les deux des performances exceptionnelles pour leur première participation au Championnat d'Europe Junior de la CIK-FIA. L'Allemand O'Neill Muth (Zanardi/Parilla/Vega), de l'équipe Chiesa Corse, effectuait une belle remontée jusqu'à la 3e marche du podium. Le top 5 était complété par deux Britanniques du team Ricky Flynn Motorsport, débutant eux aussi en Junior, Harry Thompson (FA Kart/Vortex/Vega) et Zak O'Sullivan (FA Kart/Vortex/Vega).

C'est un Rookie, le Français Théo Pourchaire (Kosmic/Vortex/LeCont) du Kosmic Racing Department, qui a dominé la catégorie OK des Essais Qualificatifs jusqu'à la Finale avec un brio étonnant pour son jeune âge. Il a notamment résisté à la pression constante du Britannique Clément Novalak (Tony Kart/Vortex/LeCont) pour remporter la victoire avec moins de trois dixièmes d'avance. En 3e position, le Rookie espagnol David Vidales Ajenjo (Tony Kart/Vortex/LeCont), membre comme Novalak du Tony Kart Racing Team, a effectué une belle course pour atteindre le podium, devant le très expérimenté Polonais Karol Basz (Kosmic/Vortex/LeCont) et le jeune Marocain du team RFM Sami Taoufik (FA Kart/Vortex/LeCont).

Les ténors de la catégorie KZ se sont livrés à des batailles épiques où la compétitivité du matériel n'avait rien à envier à la maîtrise des Pilotes les plus expérimentés du moment. Antony Abbasse (Sodi/TM/Bridgestone) et Simo Puhakka (Kosmic/Vortex/Bridgestone) semblaient partis pour se disputer la première place, mais un accrochage au plus fort de la bagarre les a éliminés. Paolo De Conto (CRG/TM/Bridgestone) a aussitôt repris les commandes de la Course pour s'envoler vers la victoire près de 2,5" devant Patrik Hajek (Kosmic/Vortex/Bridgestone). Bas Lammers (Sodi/TM/Bridgestone) se hissait finalement au 3e rang devant Stan Pex (CRG/TM/Bridgestone) et Jérémy Iglesias (Formula K/TM/Bridgestone), le plus rapide en piste.

La prochaine Compétition aura lieu les 13 et 14 mai 2017 à Genk (BEL) pour la suite du Championnat d'Europe CIK-FIA de KZ, mais aussi pour le début simultané du Championnat d'Europe CIK-FIA de KZ2 et du Trophée Académie de Karting de la CIK-FIA.